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Seniorklubben v/ Told- og Skatteregion Odense blev stiftet onsdag den 24. april 1995 ved en stiftende 
generalforsamling i Kantinen, Told- og Skatteregion, Lerchesgade 35. 
I et brev af 30.marts 1995 – underskrevet  af  E. E. Bredo og Aa Folmer-Jensen – pensionistkollegaer til 
den stiftende generalforsamling. I en intern Info opfordres også medlemmer af Etatsforeningen til at 
indmelde sig i Pensionistforeningen.  
 
I h.t. beslutningsreferat fra den stiftende generalforsamling var 23 ud af 29 mulige medlemmer inviteret. 
16 medlemmer mødte op. 
Dagsordenen var følgende: 

1. Åbning af mødet 
2. Valg af dirigent 
3. Stiftelse af lokalforeningen 

Vedtagelse af vedtægter (forslag vedlagt som bilag) 
4. Fastsættelse af kontingent 
5. Valg 
6. Eventuelt 

  
Aa Folmer-Jensen blev valgt til dirigent. 
Kontingentet blev fastsat til 10 kr. pr. md – årskontingent = 120 kr. Dette skulle dække følgende 
aktiviteter: 
Mødeaktiviteter 
Kontorhold incl. telefonudgifter 
Repræsentation 
Valgt til bestyrelsen blev følgende: 
E. E. Bredo  Formand 
P E Askholm  Bestyrelsesmedlem (næstformand og sekretær) 
J K Pedersen  Bestyrelsesmedlem (kasserer) 
J Juncker Nielsen Bestyrelsessuppleant 
Hans Hansen Skov Revisor 
Cecilie Sievertsen Revisorsuppleant 
 
I h.t. protokollen, blad 4, har formanden E. E. Bredo lånt en skrivemaskine af regionen pr. 1. juni. 
Man forbereder Toldetatens Pensionistforeningens 50 års jubilæum den 1. september 1995. 
Jubilæet afholdes på regionen den 31. august 1995. 26 medlemmer er tilmeldt arrangementet, som 
forløber vellykket. Her er jubilæumsbuffeten: 
Lakserøget sild m/røræg og rejesalat 
Oksebryst m/sennepspickles og peberrod 
Skinke m/slikasparges 
Lun mørbradbøf m/champignon á la creme 
Lun tyndstegsfilet m/flødekartofler 
Brie og danablue m/frugt, brød og smør, kaffe m/kransekage. Seniorklubben giver drikkevarerne. 
Gad vide, hvad den menu kostede. Pensionistforeningen betalte 100 kr. pr. deltagende medlem. 
 
Pensionistforeningens formand Peter Søndergaard deltager i et medlemsmøde den 5. oktober 1995, hvor 
20 medlemmer deltager. 
På et medlemsmøde den 2. november drøftede man klubbens kommende aktiviteter. Følgende blev bl.a. 
foreslået: foredrag, fællesspisning, udflugter, kortspil, museumsbesøg, naturoplevelser og lysbilleder. 



Her kan man også læse, at flere af medlemmerne blev og deltog i den sædvanlige frokost den 1. torsdag 
i måneden. 
Klubben afholdt julefrokost den 23. november 1995. 
Ved et medlemsmøde den 14.februar md. 1996 fortalte regionschef J Winter Knudsen om ”Den gamle 
arbejdsplads”.  
I 1995 var der i øvrigt pensionistklubber følgende steder: 
Grænseområdet, Helsingør, Maribo, Randers, Storkøbenhavn, Svendborg, Odense og Vejle. 
Det var lidt af Seniorklubbens aktiviteter i det første år. 
 
1996 
Ved et medlemsmøde den 14. februar 1996 fortalte regionschef J. Winther Knudsen om ”Den gamle 
arbejdsplads”. 
Seniorklubben afhold første ordinære generalforsamling onsdag, den 7. marts 1996. 
I h.t. bestyrelsens skriftlige/mundtlige beretning har Pensionistforeningen skiftet navn til 
Seniorforeningen Told*Skat. Seniorklubben har ved årsskiftet 95/96 29 medlemmer. Man har fået 
megen støtte fra Regionen til praktiske ting. I juni 1993 vedtog Folketingen en ny skatte- og 
pensionsberegning, som stadig får en del kritik. Man påpeger også, at de arbejdende kollegaer burde 
interessere sig mere for deres fremtid. 
DTS Odense afd. har besluttet, at medlemmer over 55år får reduceret kontingent til 20 kr., såfremt de er 
optaget som medlem af seniorklubben. 
Vedtægtsændring vedr. klubbens navn (Seniorklubben Told*Skat Odense). 
Valg: Formand E. E. Bredo, kasserer J K Pedersen, næstformand/sekretær Børge Jensen, suppleant J 
Juncker Nielsen, revisor Cecilie Sievertsen, revisorsuppleant Erik Friborg. 
Planlagte aktiviteter for 1996 er bl.a.: foredrag Bjørn Birkely (udsendt til Ex-jugoslavien), teatertur 
(Eventyr på Fodrejsen), udflugt (sejltur med Svanen) og virksomhedsbesøg (Albani). 
Seniorforeningen Told-Skat afholdt generalforsamling torsdag, den 24. oktober 1996 for første gang 
i Odense. I forbindelse med generalforsamlingen blev der afholdt klubformandskonference på Hotel 
Ansgar, Odense. Følgende seniorklubber deltog: Helsingør, Maribo, Odense, Randers, Storkøbenhavn, 
Svendborg, Vejle, Ålborg og Århus. Tidligere Distriktstoldchef Hans Loiborg, Odense, holdt bl. a. et 
foredrag om ældreproblemer. 
 
1997 
Generalforsamlingen blev afholdt den 26. februar 1997, hvor 24 medlemmer deltog. Klubben har nu 35 
medlemmer og der var mange runde fødselsdage i løbet af året, hvor der blev sendt en hilsen fra 
klubben. 
Der var igen ændringer eller debat og alle blev genvalgt.  
Marts md. medlemsmøde, april md teateraften lystspillet ”Mordskab” (Nedergadeteatret) 
Seniorforeningen tilbyder seniorklubberne, at man kan tilslutte sig en central opkrævning af 
klubkontingenterne. 
I september md. gik turen til Kerteminde, hvor man bl.a. besøgte Johannes Larsen Museet. 
Julefrokost afholdes tirsdag, den 25. november. 
Seniorforeningen afholdt generalforsamling den 23. oktober i Styrelsen. I forbindelse med 
generalforsamlingen blev der afholdt et møde med klubformændene. 
 
1998 
Året startede med et medlemsmøde torsdag, den 22. januar, hvor Regionschef Jørgen Mönniche 
orienterede om aktuelle ting fra den ”gamle” arbejdsplads. 
Generalforsamlingen blev afholdt tirsdag, den 24. februar. Medlemstallet er 34. Formanden var utilfreds 
med den ringe tilslutningen til arrangementerne. Størst tilslutning er der til generalforsamlingen og 
januarmødet med Regionschefen. (Jørgen Mönniche tiltrådte i efteråret 1997). De uformelle 
hyggemøder er også pænt besøgt.  
Kassereren forklarede årsagen til underskuddet, som blev tilskrevet ændringen af opkrævningen af 
kontingentet. 
Der var genvalg til alle. Formand Bredo meddelte dog, at det var sidste år, hvor han var formand. 
Den 20.april blev der afholdt et fællemøde med DTS og Seniorklubben. Mødets emner var: 



Seniorordninger i Told*Skat v/ Jørn Rise, DTS 
Pension v/Peter Søndergaard, Seniorforeningen 
Tirsdag, den 13. oktober var der besøg på Amtsgården. 
Julefrokost tirsdag, den 24. november. Koncert med Told*Skat orkestret den 2. december. 
Samme dag afholdt bestyrelsen et møde med Told-Skatteforbundet Odense, hvor det blev aftalt, at der 
skulle etableres et samarbejde mellem lokalforeningen og seniorklubben med gensidig orientering om 
fælles interesser. 
I maj md. afholdt Seniorforeningen en klubformandskonference i København. 
Seniorforeningen afholdt generalforsamling torsdag, den 29. oktober i Odense. 
 
1999 
Der blev igen i år holdt et medlemsmøde torsdag, den 21. januar, hvor regionschef Jørgen Mönniche 
fortalte om begivenheder i året, der svandt. 
Modtaget et brev af 3. februar 1999 fra seniorforeningen vedr. de medarbejdere i Kontrollørkorpset, der 
er blevet overført til rådighedsløn. Disse kollegaer er ikke mere i aktiv tjeneste og kan derfor blive 
medlem af seniorforeningen. 
Klubben afholdt generalforsamling tirsdag, den 23. februar, kl. 10.30. Her blev der serveret en let 
anretning med kaffe. 
Iflg. beretningen er medlemstallet på 36. Aldersgrænsen for medlemskab er ændret til 55 år. I referatet  
er det noteret, at man mangler medlemstilgang fra skattesiden. Det blev vedtaget, at suppleanter kan 
deltage som observatører i bestyrelsesmøder. Valg: E.E. Bredo er genvalgt som formand. 
I maj md. var 20 af klubbens medlemmer inviteret som ”restaurationsgæster” på Dalum tekniske skole. 
Det er et år med megen aktivitet og skriverier om bl. a. rekruttering af nye medlemmer, seniorpolitik 
ved regionen, besøg af Evald Brinck fra Svendborg, der underholdt med ”En Odensedreng fortæller” og 
regionen inviterer til julefrokost den 7. december og der er tilskud fra Fondet ”Pensionskassen af 1844” 
Frokosten er gratis. Der er også julefrokost på Dalum tekniske skole. 
Klubformandskonferencen blev afholdt i maj md. i Ry.  
Seniorforeningen afholdt generalforsamling torsdag, den 28. oktober 1999, Told- Skattestyrelse, 
Østbanegade. 
 
2000 
Traditionen tro i januar md. fortalte regionschef Jørgen Mönniche lidt om ”livets gang” på regionen i 
1999.  
På et medlemsmøde i februar fortalte kollega Lis Kjeldsen lidt om ”tilbagebetaling af energiafgifter til 
erhvervslivet”. 
I forbindelse med generalforsamlingen tirsdag, den 14. marts 2000 fejrede man seniorklubbens 5 års 
jubilæum. Seniorforeningens formand Peter Søndergaard, Regionschef Jørgen Mönniche samt 
formændene for DTS, HK og Djøf var inviteret (lokalt). Medlemstallet var 42. Iflg. referatet var der en 
del diskussion om regionens seniorpolitik. 
Følgende blev valgt: Formand E. E. Bredo, bestyrelsesmedlemmer J K Pedersen og J Juncker Nielsen, 
suppleant Gudmund Christensen, revisor Erik Friborg og suppleant B. Leth-Larsen. 
Bestyrelsen har i brev af 15. februar 2000 anmodet Fondet ”Pensionskassen af 1844” om tilskud til 
generalforsamlingen og 5 års jubilæum. Kontingentet er uændret på 120 kr. 
Seniorklubben inviteres til reception på Regionen mandag, den 1. maj 2000, kl. 14.00 i anledning af 
Told Skats 10 års jubilæum. 
Der var dyb skuffelse med overenskomstresultatet. Man fik ikke imødekommet pensionisternes 
specielle krav. 
På et bestyrelsesmøde den 2. november har man besluttet at tage på julebesøg hos nogle af klubbens 
syge medlemmer samt hvervning af kollegaer, som er fyldt 55 år.  
Julefrokosten blev afholdt den 29. november 2000, kl. 12.00. 
Klubformandskonferencen blev i maj md. afholdt i København. 
Seniorforeningens generalforsamling blev afholdt i Odense torsdag, den 19. oktober 2000. Der var en 
del problemer med arrangementet, idet der var ombygning på regionen bl. a. med etablering af trappen 
fra første sal til kantinen. 
 



 
2001 
Vanen tro, startede året med et møde, hvor Regionschefen fortalte lidt om årets gang i 2000. 
Den 14. februar var der indvielse af den første etape af ombygningen. 
Klubbens generalforsamling afholdes torsdag, den 20. februar og den nye kantinebestyrer Poul Jensen 
leverede maden. Denne dato blev dog senere ændret til den 14. marts på grund af nogle ændringer af 
kantinekøkkenet.  
Iflg. skriftlig beretning og referat: 
Bestyrelsen havde op til jul besøgt medlemmer med længerevarende sygdom eller dårlig mobilitet.  Man 
havde på forhånd talt med de pågældende. 
Klubben har 47 medlemmer hvoraf 11 stadig var aktivt arbejdende.  
Følgende blev valg: formand Gudmund Christensen, bestyrelsesmedlemmer J Juncker Nielsen 
(kasserer) og Flemming Skyum Christensen (sekretær), suppleant Villy Tønning, revisor Erik Friborg 
og suppleant B Leth-Larsen. 
På et bestyrelsesmøde i maj md. besluttede man, at der fortsat vil blive givet gaver ved runde 
fødselsdage og at bestyrelsen fortsat vil besøge medlemmer, der ikke har mulighed for at deltage i 
aktiviteterne. På en udflugt med ”Svanen” torsdag, den 9. august 2001 var der 18 deltagere. På et 
medlemsmøde onsdag, den 17. oktober fortalte Rasmus Jørgensen om sin rejse gennem Sibirien. 
Regionen afholdt julefrokost den 29. november for tidligere ansatte. 
Seniorforeningen afholdt formandskonference i maj md. i Århus. 
Seniorforeningens generalforsamling blev afholdt torsdag, 25. oktober 2001 i Told- og Skattestyrelsen. 
Her blev J P Nicolaisen valgt til formand, idet Peter Søndergaard ikke ønskede genvalg. 
 
2002 
Første medlemsmøde blev afholdt torsdag, den 17. januar 2002, hvor regionschefen deltog. 
Seniorklubben afholdt generalforsamling onsdag, den 27. februar, kl. 11.00. 
Iflg. den mundtlige beretning er formanden glad for, at der for første gang er 6 nye medlemmer, hvoraf 
de 4 er ”piger” og at der på opfordring fra dem serveres vin til maden. Medlemsskaren har hidtil været 
ret mandsdomineret. Det er først nr. 32, der er en kvinde. Kontingentet er fortsat 120 kr. Alle blev 
genvalgt. 
På medlemsmødet onsdag, den 17. april fortalte H G Olsen om ”50 år som amatørskuespiller” 
I august md. gik turen til Svanninge Bakker og Fåborg Museum. 14 deltog. 
Peter Nyrnberg fortalte om sit arbejde i Albanien onsdag, den 16. oktober. 
Julefrokosten blev afholdt onsdag, den 4. december. 
Seniorklubben Odense arrangerede Klubformandskonferencen i maj md. og den 24. oktober stod 
klubben også for Seniorforeningens generalforsamling. 225 medlemmer deltog. 
 
2003 
Årets første medlemsmøde var 23. januar, hvor Regionschefen orienterede. 
Generalforsamlingen blev afholdt onsdag, den 26. februar. Klubben havde 54 medlemmer. Der var 
kommet 9 nye medlemmer, og et medlem er afgået ved døden. Bestyrelsen var lidt kede af, at ikke flere 
af de afgåede kollegaer havde meldt sig ind i klubben. 
Man vil prøve at arrangere en tur til København. Denne tur blev dog senere taget af programmet.  
Ellers er aktiviteten ikke så stor. 
Valg: Ny i bestyrelsen var B Leth-Larsen, bestyrelsesmedlem, Villy Tønning suppleant og Tage Ravn 
revisorsuppleant. Resten fik genvalg. 
På medlemsmødet den 12. marts fortalte Henning Jensen om sit job hos FN i Geneve samt fra Nepal og 
Mongoliet. Henning kom igen den 8. oktober og fortsatte foredraget om Nepal. 
Man forsøgte sig med en tur til Kerteminde (Johannes Larsen Museet) og senere til Nyborg Voldspil  
(My fair Lady). Der var dog ikke tilslutning nok, så turen blev aflyst. 
Den 6. november forsøgte klubben sig med et besøg på Møntergården, hvor Frede Madsen fortalte om 
”Etatsrådernes Odense”.  
Der blev afholdt klubformandskonference i maj md. i Aalborg. 
Seniorforenings generalforsamling torsdag, den 23.oktober, Told- og Skattestyrelsen. 
 



 
2004 
Nytårsmødet blev afholdt den 26. januar med regionschefen. ”Året der gik”. 
Generalforsamlingen var fastsat til onsdag, den 25. februar, kl. 11.00. Der var fortsat en del medlemmer, 
der ikke deltog i nogen af klubbens arrangementer. Det bekymrede bestyrelsen. Der sendes ca. 2-3 
medlemsorienteringer ud til medlemmerne om året. Hver udsendelse koster 250 k. i porto. Der har været 
en del problemer med at få information om dagens Told-Skat (Essens). 
Valg: alle blev genvalgt. 
I marts md. fortalte Rasmus Jørgensen om en tur ad Volgafloden til Stalingrad. 
Den 2. juni var arrangeret et besøg på Politigården, hvor der blev fortalt om forskellige 
museumsgenstande, som relaterede til diverse kriminalsager. 
Den 29. september var medlemmer med ledsager til foredrag på soldaterhjemmet ”Dannevirke”, hvor 
tidligere KZ-fange Poul Nielsen holdt foredrag om sin tid i KZ-lejren Saxenhausen. 
Julefrokosten afholdes primo dec. md. 
Klubformandskonferencen blev afholdt i maj md i Helsingør.  
Seniorforeningen afholdt generalforsamling den 21. oktober i Odense. 
 
2005 
Året startede med et klubmøde, hvor Jørgen Mönniche orienterede om året, der gik. 
Generalforsamlingen blev afholdt onsdag, den 2. marts, kl. 11.00. Klubbens 10 års jubilæum blev fejret 
samtidigt. Menuen var – tunmousse m/rejer og surbrød, gl. oksesteg med tilbehør (og der er rigeligt) og 
til slut kaffe og chokoladedessert. 31 medlemmer deltog. Klubben har nu 57 medlemmer. Der var 
indkommet et forslag om forbud mod rygning under møderne. Det blev vedtaget, at man under møderne 
holdt passende rygepauser. 
Valg til bestyrelsen: Villy Tønning, bestyrelsen (kasserer) og Mette Overgaard suppleant. Resten var 
genvalg. 
Der var følgende andre arrangementer i løbet af året: April md Politikoncert, 25 deltagere. August md. 
fjorden rundt med Svanen. Invitation til julefrokosten fra Regionen var glemt. Afholdes i januar 2006. 
Told-Skat bliver fusioneret med Kommunen og bliver til SKAT den 1. november 2005. 
Klubformandskonferencen blev afholdt i maj i Vejle. 
Seniorforeningen afholder generalforsamling onsdag, den 26. oktober i Styrelsen. 
 
2006 
Første medlemsmøde blev afholdt 18. januar, med orientering om det nye SKAT i januar md. Erik 
Jørgensen nyudnævnt skattedirektør indbød samme dag kl. 12.30 til nytårsfrokost, hvor han orienterede 
om de trængsler organisationen var ude i. Toldafdelingen er flyttet til Middelfart og en ny skatteafdeling 
på Lumbyvej. 
Generalforsamlingen var fastsat til onsdag, den 1. marts, kl. 11.00. Klubben har 57 medlemmer. 4 
medlemmer er i løbet af 2005 afgået ved døden. Der var en vis usikker for fremtiden. Både for vore 
aktive kollegaer og for klubbens mulighed for brug af lokaler til møder. 24 medlemmer deltog. 
Kontingentet var fortsat 120 kr. Valg: alle blev genvalgt. 
Politiorkestrets Ældrekoncert blev afholdt den 1. april, 25 deltog. 
Ved medlemsmødet i april md. fortalte Peter Nyrnberg om sin tid på Balkan for UN. 
I juni md. fandt 21 deltagere vej til Den fynske Landsby. Det var en dejlig solskinsdag, så alle nød 
turen. 
I august md. var der planlagt en sejltur på Odense Å med frokost på Carlslund. Den blev aflyst på grund 
af manglende tilslutning. 
Skattecentret havde ikke arrangeret julefrokost. 
Formandskonferencen blev i maj md. afholdt i Svendborg. 
Seniorforeningens generalforsamling blev afholdt tirsdag, den 24. oktober i Odense. 
 
 
 
 
 



 
2007 
I januar md. tager klubben kontakt til Fonden af 1844, idet man gerne selv vil afholde julefrokosten for 
pensionister, hvilket fonden var indforstået med såfremt skattecentret var indforstået og alle pensionister 
indbydes. 
Generalforsamlingen blev afholdt onsdag, den 7. marts, kl. 11.00. Klubben har 57 medlemmer. I 
beretningen kan man læse, at der ikke var mange medlemmer, der havde deltaget i Seniorforeningens 
generalforsamling i Odense. Bl.a. var der ingen medlemmer fra Aalborg og Århus og herfra klubben 
kun et par stykker udover bestyrelsen. Det var lige en lille opsang. Debatten gik meget på julefrokosten 
og klubben blev opfordret til at arrangere den. Valg: alle blev genvalgt. 
April måneds arrangement gik til Fyns Militærhistoriske Samling på Kragsbjerggården. 
I maj md. havde man bedre held med sejltur på Odense Å og spisning på Carlslund. Der var 34 
deltagere og vejret var dejligt, så frokosten blev indtaget i det grønne. På et møde med skattecentret blev 
det aftalt, at klubben sammen med skattecentret udfærdiger en liste over alle pensionister og at klubben 
sender indbydelser ud til julefrokosten. Klubben står fremover for arrangementet. Gudmund gjorde 
endvidere opmærksom på udsmykningen på skattecentret. Mange ting tilhørte personalet. 
Julefrokosten blev afholdt onsdag, den 5. december, kl. 12.00. 39 pensionister deltog og der blev 
serveret en rigtig julebuffet. Tilskud fra Fonden af 1844 på 150 kr. 
Man er også dette år begyndt at kommunikere via mail til medlemmerne, hvilket er meget besparende i 
porto. 
Formandskonferencen blev i maj md afholdt i Esbjerg. 
Seniorforeningens generalforsamling blev afholdt tirsdag, den 23. oktober i SKAT’s hovedcenter, 
København. 
 
2008 
Året startede med generalforsamling den 27. februar 2008. Klubben har 58 medlemmer. Det er kun 
”gamle toldere”, der melder sig ind i klubben. Ved udsendelse af orienteringsskrivelser mm foregår det 
nu pr. mail, idet 47 af medlemmerne har en mailadr. Klubben sparer meget i porto. Bestyrelsen er meget 
bekymret for, om der fortsat vil være et skattecenter i Odense. Her kom spørgsmålet frem vedr. 
genstande, som var blevet indkøb til udsmykning, malerier, skulpturer mv for personalemidler. 
Gudmund Christensen (formand) og Birger Leth-Larsen (sekretær) ønskede ikke genvalg. Der var ingen 
kandidat til formandsposten, så under hårdt pres fra Gudmund meldte Lis Korsgaard sig og blev valgt. 
Referatet siger godt nok, at det var efter et mildt og kærligt pres fra Kurth. Jørgen Madsen blev valgt til 
bestyrelsesmedlem (sekretær). Resten var genvalg. 
Efter at formanden havde sundet sig over valget, holdt vi vores første bestyrelsesmøde den 31. marts. 
De to nye bestyrelsesmedlemmer fik en god orientering af Villy og Gudmund. Der var nok at tage fat 
på.  
Den første store opgave var deltagelse i Seniorforeningens formandskonference i maj i Nykøbing F. 
Første medlemsmøde onsdag, den 28. maj, 12 medlemmer deltog. I september md. gik turen til Vigelsø 
med en naturvejleder, som fortalte om fuglelivet i fjorden, 3 timer. 19 deltagere trodsede stormen. 
Onsdag, den 12. november besøgte vi kollegaerne på Kundecentret i Dannebrogsgade. 
Seniorklubben havde igen arrangeret julefrokost for pensionister onsdag, den 26. november, kl. 12.00. 
38 pensionister deltog. 
Seniorforeningen afholdt generalforsamling den 21.oktober 2008 i Odense, Kantinen. 
 
2009 
I februar md bestyrelsesmøde, hvor foråret aktiviteter blev gennemgået. 
Først var der generalforsamlingen den 25. februar 2009, kl. 11.00, Kantinen. Klubben har 60 
medlemmer. Det var en stille generalforsamling med ikke megen debat. Valg: Lis Korsgaard, formand, 
Jørgen Madsen, sekretær, Villy Tønning, kasserer, Mette Overgaard, suppleant, Tage Ravn, revisor, 
Kurth Korsgaard, revisorsuppleant. Kontingentet hævet til 150 kr. på grund af prisstigninger. 
I august md. var 27 deltagere på tur ”Fjorden rundt” med Svanen. Dejligt vejr. 
Den 17. september havde DTS indkaldt til seniormøde i Billund, hvor formanden deltog. 
På medlemsmødet i oktober md fortalte Jens Bækkelund om den aktuelle situation på regionen. 
Julefrokosten blev afholdt onsdag, den 25. november, kl. 12.00, Kantinen. 39 pensionister deltog. 



Kold College inviterede med kort frist til julefrokost. 10 deltog. 
Årets formandskonference blev holdt i Randers. 
Seniorforeningens generalforsamling blev holdt den 20. oktober i Styrelsen, Østbanegade.  
10 medlemmer deltog i det fælles arrangement. Vi fik en dejlig frokost i Nyhavn og formanden fik alle 
med på en tur langs havnen.  
 
2010 
Årets første medlemsmøde var onsdag, den 20. januar. 
Generalforsamlingen blev holdt onsdag, den 24. februar, kl. 11.00, Kantinen. 32 medlemmer deltog. 
Det var ingen debat efter aflæggelse af bestyrelsen beretning. Det var i øvrigt 15 år siden, at klubben var 
stiftet. Regnskab og budget blev vedtaget. Alle blev også genvalgt. Under eventuelt blev spørgsmålet 
igen rejst vedr. diverse effekter - malerier, skulpturer mv. – kan måske løses i samarbejde med Steen 
Carlsen. 
I februar fik vi meddelelse om, at Peter Nyrnberg var blevet udpeget af SKAT til at stå for 
pensionistsammenkomsten. 
Så fik vi endelig arrangeret turen til SDU den 18.marts. 23 deltog og vi startede med kaffe og 
rundstykker medens vi blev orienteret om universitets historie og virke. Derefter var der en rundvisning. 
På bestyrelsesmødet den 24. april blev det oplyst, at der var styr på de ”gamle kunstværker”. 
Turen ud i det blå gik til Assens i august md. Vi startede med en guidet byrundtur til bl.a. kirken. Efter 
frokosten var der rundvisning på Ernst Samlinger. Meget interessant. Eftermiddagskaffen fik vi på 
Strandbakken, Helnæs. 27 deltog. Arrangeret af Mette Overgaard. 
Julefrokosten for pensionister blev arrangeret i samarbejde med Peter Nyrnberg for SKAT. 
Klubformandskonferencen blev i maj md. holdt i Haderslev. 
Seniorforeningen holdt generalforsamling den 26. oktober i Odense. 
 
2011 
På et bestyrelsesmøde i januar md. havde vi en gennemgang af eventuelle aktiviteter på programmet. 
Sanderumgård Romantiske Have og Sprogø. Til Sanderumgård var der ikke stor tilslutning, men 
bestyrelsen havde en god tur. Turen til Sprogø blev bestilt til 2112, idet alle turene i 2011 var udsolgt.  
Der køres kun en gang ugentligt. Vi fik i stedet for arrangeret en tur til TV2. 29 deltog. Det var dog lidt 
af en skuffelse. Det var ikke meget, vi fik set af spændende ting. 
Generalforsamlingen blev holdt den 23. februar, kl. 11.00. Klubben har nu 71 medlemmer. Kommuni- 
kationen forgår via mail, idet der kun er 4 medlemmer, som ikke er tilsluttet. Regnskab og budget 
vedtaget. Kontingentet er fortsat 150 kr. Alle blev genvalgt undtagen Villy Tønning, der ikke ønskede 
genvalg. I stedet blev Mary Kristensen valgt til bestyrelsen. Bestyrelsen konstituerede sig således: 
formand Lis Korsgaard, sekretær Mary Kristensen og kasserer Jørgen Madsen. 
Turen ud i det blå gik til Kerteminde, hvor vi først besøgte Museet ved Ladbyskibet. Efter frokosten var 
der en guidet byrundtur. Det var også en godt arrangeret tur, som Mari-Ann Breum havde lavet til os. 
Det er godt med lokalkendte medlemmer. 30 deltog. 
I oktober md var Steen Carlsen inviteret med til medlemsmødet. Her fortalte han om det sidste nye.  
Julefrokosten blev holdt torsdag, den 24. november, kl. 12.00. 38 pensionister deltog. Peter fra SKAT 
og Seniorklubben havde igen været fælles om arrangementet.  
Formandskonferencen blev holdt i maj md. i Næstved. 
Seniorforeningens generalforsamling blev holdt den 18. oktober i Høje Tåstrup. 7 af klubbens 
medlemmer deltog. 
 
2012 
Seniorklubben holder første medlemsmøde torsdag, den 12. januar, kl. 10.00. 
DTS afholdt en del seniormøder i januar md., hvor seniorklubben deltog her i Odense med en 
orientering af seniorforeningen og klubben. 
Generalforsamlingen blev holdt torsdag, den 1. marts, 11.30, kantinen. Klubben har 75 medlemmer.  
Kommende arrangementer: Kold College, den 29. marts er tilmeldt 23 deltagere. Torsdag, den 31. maj 
går turen til Sprogø, hvor 28 deltog. Der vil også blive lave en tur ud i det blå, hvor var endnu ikke 
bestemt. 



Valg: Mette Overgaard ønsker ikke genvalg som suppleant. Palle Platz blev valgt. Tage Ravn, revisor, 
havde klubben forgæves forsøgt at komme i kontakt med for genvalg. Villy Tønning blev i stedet valgt 
som revisor.. 
Turen til Sprogø var meget spændende – flot natur og historien ligedan, helt tilbage til Valdemar den 
Stores Borg til Kvindehjemmet, der sluttede i 1962. 
Den 13. september gik turen til Bogense, hvor Kaj Helding fortalte om sin tid som toldelev i byen. Vi 
var også på en guidet tur rundt i byen.17 deltog. 
Torsdag den 11. oktober var der frokost på Kold College, hvor 22 deltog. 
Julefrokosten blev holdt torsdag, den 22. november, kl.12.00. 45 pensionister deltog og for første gang 
kunne ikke pensionister, men medlemmer af klubben deltage, mod selv at betale for maden. 
Klubformandskonferencen blev i maj md. holdt i Holstebro. 
Seniorforeningens generalforsamling blev holdt den 25. oktober, kl. 12.30, i kantinen i Skattecenter 
Odense. Det var sidste gang, at generalforsamlingen blev afviklet her. Fremover skal den afholdes ”ude 
i byen” i Odense på grund af den store tilslutning. 
 
2013 
Året startede med et medlemsmøde torsdag, den 17. januar. 
Generalforsamlingen blev afholdt torsdag, den 23. februar, kl. 12.00. 40 medlemmer var mødt op. 
Der er nu 85 medlemmer. Det er en fremgang på 8 medlemmer. Det blev vedtaget, at kommende 
arrangementer skiftede ugedag. Julefrokostkapitalen var opbrugt, så der kunne blive tale om 
egenbetaling til julefrokosten. Bestyrelsen vil arrangere en tur til Middelfart i maj md. Der blev efterlyst 
aktiviteter ved medlemsmøderne, f.eks. om ferieoplevelser, en speciel hobby eller et foredrag for 
pensionister. Valg: alle blev genvalgt og kontingentet uændret. 
Det var også et år med mange runde fødselsdage, 18 ialt, så bestyrelsen havde travlt med besøg. 
I april var der medlemsmøde, hvor Steen Carlsen orienterede om de nye tider i SKAT. Der skal være 
1000 medarbejdere færre, hvilket betyder, at der flere stede lukkes lokaler, f.eks. i Odense lukkes hele 2. 
sal. I august md. gik turen til Middelfart, hvor vi først fik en orientering om byen mellem de to broer. 
Derefter gik turen ud på Bæltet med Mira III, hvor vi spiste frokosten. Turen gik gennem Fænøsund og 
rundt om Fænø tilbage til Middelfart. Vi var heldige med vejret – solskin og stille vejr. 27 deltog. 
Det var også det år, hvor vi udfærdigede en orientering til alle nye medlemmer om klubben. 
I november var vi så heldige af få 20 pladser til en frokost på Kold College. Det var som sædvanlig en 
dejlig frokost.  
Julefrokosten blev afholdt tirsdag, den 26. november i samarbejde med Svend Erik Thorsen, som nu var 
udpeget af SKAT som kontaktperson. 58 pensionister og 8 medhjælpere deltog. Steen Carlsen 
orienterede. 
Klubformandskonferencen blev for første gang afholdt i november md. i Køge. 
Seniorforeningens generalforsamling blev for sidste gang afholdt i oktober md. 2012 på regionen i 
Odense. Lokalerne var for små med det stigende antal deltagere. Det var derfor blevet bestemt, at frem 
over blev generalforsamlingen hvert år afholdt i april md. et sted i Odense nær stationen. Den 4. april 
2013 blev generalforsamlingen afholdt på Hotel HCA i Odense. Det var et vellykket arrangement. 
 
2014 
Igen startede året med et medlemsmøde i januar md. hvor vi ønskede hinanden godt nytår. 
I februar md. modtog klubben en liste over tidligere DTS passive medlemmer på pension, som ikke var 
medlemmer af Seniorforeningen. Efter de nye regler skal medlemmer af DTS, som er/går på pension 
være medlem af Seniorforeningen for at oppebære DTS’s medlemsfordele. Det var lidt af en sen affære 
og bekostelig i porto, da vi kun havde postadressen at gå efter. Det blev et magert resultat, hvad angår 
medlemstilgang. 
Generalforsamlingen var tirsdag, den 4. marts, kl. 12.00. Der var tilmeldt 56 medlemmer, hvor alle 
havde stemmeret. Både den skriftlige og mundtlige beretning blev vedtaget uden debat. Kontingentet 
blev vedtaget forhøjet til 200 fra 2015. Valg: Alle blev genvalgt. Under eventuelt var der en debat vedr. 
dagsordenen. 
I april md. var vi på besøg på Galleri Galschiøt. Vi var 33 deltagere, som fik en rigtig hyggelig 
eftermiddag. Det var meget interessant at høre om hele hans arbejdsproces. Vi så og hørte om hans 
projekt ”Fundamentalism”, som er lavet af bibler, koraner og toraruller. Der var også meget andet at se. 



 
I august md gik turen til Marstal, Ærø. Sejlturen fra Svendborg gennem det sydfynske øhav, er flot. 
På Ærø er offentlig trafik gratis, så vi fik en pæn tur rundt på øen til Marstal. Vi startede med en 
rundvisning på Søfartsmuseet. Efter frokosten sørgede guiden for, at vi besøgte det gamle toldkammer, 
som nu er arkiv for søfartsmuseet. Vejerboden er nu et galleri. Derefter gik turen rundt i byen i ”Vi de 
Druknede”s fodspor inden vi igen tog bussen tilbage til Ærøskøbing, hvor vi fik eftermiddagskaffen. 
Dejlig tur, som Mary havde arrangeret. 22 deltagere. 
I efteråret er megen tid gået med at finde en fælles ordning for afholdelse af pensionistsammenkomster, 
hvor SKAT og Fonden af 1844, skal stå for arrangementet. Seniorforeningen har forhandlet sig frem til, 
at der hvert år afholdes en pensionistsammenkomst den anden onsdag i oktober md. 20 forskellige 
adresser i Danmark. D.v.s. at vi her i Odense skal have besøg af kollegaer fra Svendborg. Første gang er 
den 14. oktober 2015.  
Så – den sidste julefrokost med tilskud fra Fondet af 1844 blev afholdt tirsdag, den 25. november, kl. 
12.30. Steen Carlsen orienterede om det sidste nye, inden vi gik over til det mere ”kulinariske”. Det blev 
igen en hyggelig eftermiddag, hvor alle havde talt godt om de gode gamle dage, både fra kommune og 
stat. 
 
2015 
Seniorklubben havde 20 års jubilæum den 24. april 2015, hvor der blev afholdt et medlemsmøde. 
Seniorklubben havde i forbindelse med generalforsamlingen ansøgt Fonden af 1844 om et tilskud på 
100 kr pr deltager til menuen. Generalforsamlingen blev afholdt onsdag, den 11. marts 2015, 
Seniorforeningens formand Bjørn Wikkelsøe Jensen og 53 medlemmer deltog. Medlemsantal 104.  
Bjørn Birkely var dirigent for første gang. Der var vedtægtsændringer (§ 7, afsnit 2 og 3), aktiviteter 
Grimmerhus, tur til Svendborg og sejltur med m/f Helge, pensionistsammenkomst og julefrokost. 
Følgende blev valgt til bestyrelsen: Lis Korsgaard, formand, Jørgen Madsen, kasserer, Mary Kristensen, 
sekretær og Bjarne Kops, suppleant. Kontingent uændret 200 kr. 
Der var to arrangementer på Kold College – et Sønderjysk kaffebord og en frokost. 
16 medlemmer fejrede runde fødselsdage. 
Der var kommet nye regler for afholdelse af seniorsammenkomsten. SKAT og Fonden af 1844 havde 
besluttet, at den blev afholdt anden onsdag i oktober på fastsatte steder i landet og at Skat stod for 
arrangementet. 
Seniorforeningen afholdt for første gang generalforsamling på Hotel HCA, Odense, den 8. april 2015. 
Klubformandskonferencen blev arrangeret at Seniorklubben København, Tåstrup Parkhotel, Tåstrup, 
22-23. oktober 2015. 
 
2016 
Året startede med et medlemsmøde/nytårskur den 12. januar. Der mødte 25 medlemmer op. 
Jørgen meddelte, at han ikke ønskede genvalg på generalforsamling. Steen Carlsen meddelte, at han 
gerne ville overtage posten som kasserer. Så behøvede vi ikke spekulere mere på det. Det var dejligt. 
Klubbens ordinære generalforsamling blev afholdt 17. marts 2016. Dirigent Bjørn Birkely. Klubbens 
medlemstal var 113, 4 medlemmer er døde i 2015  - John Harritsø, H G Olsen, J K Pedersen og Knud 
Due Madsen. Følgende blev valgt - Lis, formand, Steen, kasserer, Mary, sekretær og Bjarne, suppleant.  
Der var ikke nogen debat om beretningerne. Finn Fournaise kom med en bemærkning om 
Aktivitetsdagen, der bliver afholdt i Odense. Han fik formand Svend Mandel til at komme med en lille 
orientering under eventuelt, idet Skat Fritid også holdt møde i bygningen. Kontingentet uændret 200 kr. 
Steen havde følgende en drøftelse med Lån & Spar bank, som heldigvis endte med, at vi fik kontoen 
incl. dankort og netbank gratis. Godt gået. Steen har fået ros. 
Aktiviteterne var ikke særligt godt besøgt – Johannes Larsen museet med PANORAMA og udflugt til 
Skovsgård Gods på Langeland. Derimod fortsatte den gode tilslutning til medlemsmøderne. 
Kold College afholdt et frokostarrangement, hvor 15 deltog og senere en julefrokost, hvor 11 deltog. 
Aktivitetsdagen den 2. september havde også deltagere fra klubben. Seniorfrokosten var den 5. oktober 
2016, hvor der deltog 100 personer. Det er dejligt, at vi ikke har nogen problemer med afholdelse af 
arrangementet. Julefrokosten blev afholdt den 22. november 2017, hvor 61 deltog. Dejlig buffet.13 
medlemmer fejrede rund fødselsdag i 2016. 



Seniorforeningen afholdt ordinær generalforsamling onsdag, den 6. april 2016. Meget pæn deltagelse fra 
Odense. Formandskonferencen blev af holdt i Horsens den 10.-11. november. Besøgte Statsfængslet. 
 
2017 
Året startede med en nytårskur den 12. januar 2017, hvor der var rigtig pæn tilslutning 
Generalforsamling afholdes tirsdag, den 28 februar, hvor vi havde besluttet at servere stegt flæsk med 
persillesovs og pandekager med is. Det var ikke alle, der var begejstret for det, men, der blev spist godt. 
Bjørn Birkely var dirigent. Klubben har 121 medlemmer, hvoraf  54 deltog i generalforsamlingen. To af 
klubbens medlemmer var afgået ved døden i 2016 – Inger Grønbjerg Larsen og Georg Hoffmann. 
Bestyrelsen fremsatte et forslag til oprettelse af et aktivitetsudvalg. Det blev vedtaget og følgende tre 
blev valgt – Eva Reiser Olesen, Henrik Sørensen og Mary Kristensen. Der var også vedtægtsændringer, 
som især vedrørte valg til bestyrelsen for en toårig periode. Det betød, at bestyrelsen fortsatte. Regnskab 
og budget blev godkendt. Kontingentet er fortsat 200 kr. Der er ikke megen debat. 
I marts var der invitation til Sønderjysk kaffebord på Kold College, 13 deltog. 
I maj havde aktivitetsudvalget arrangeret en tur til Clay Keramikmuseum, hvor 9 deltog. 
Efter sommerferien var der nogle af klubbens medlemmer, der deltog i SKATS aktivitetsdag her i 
Odense. Formanden var inviteret til et 50+ møde her i Odense.  
Den 12. september gik turen til Strynø. Vi var 24 deltagere. Dejligt vejr og en rigtig god guide, som 
gjorde turen spændende. Onsdag, den 4. oktober afholdt SKAT og Fondet af 1844 seniorfrokost for 
pensionister fra Svendborg og Odense. Flot arrangement. 
Julefrokosten blev afholdt onsdag, den 29. november. Her deltog 68 medlemmer. 
Seniorforeningen afholdt generalforsamling i Odense torsdag, den 6. april 2017. Der deltog ca. 300 
medlemmer. Klubformandskonferencen blev afhold på Comwell i Kolding 8.-9. november. Følgende 
emner blev behandlet: Toldmuseet, Evt. digital indkaldelse til generalforsamling, opkrævning af kontind 
via DTS, medlemskab og inspiration til vedtægter for nye klubber. Se i øvrigt Seniorforeningen 
hjemmeside dts.dk/senior.dk, hvor I også kan læse om de andre s 
 
Ja, det var så lidt af alt det, der sket i Seniorklubben Told&Skat Odenses 22 års historie. Mange ting har 
ikke ændret sig meget. Det er stadig svært at finde på nye arrangementer. Vi skal dog nok finde nye 
steder at tage jer med til. Nu bor vi jo også i en by, hvor der sker en masse, hvis bare man har øjne og 
ører åbne. 
 
Med venlig hilsen 
Seniorklubben Told*Skat Odense 
Lis Korsgaard, formand 
Mary Kristensen, sekretær 
Steen Carlsen, kasserer 
Bjarne Kops, suppleant 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


